
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 8.júna 2023 

 

Miesto zasadnutia: online rokovanie 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 4 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová 

 

Program:  
1. Otvorenie 

2. Informácia o výsledkoch zápisu do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

    Nitry na školský rok 2023/2024 

3. Zámer zavedenia / realizácie právnej subjektivity materských škôl v zriaďovateľskej  

    pôsobnosti Mesta Nitry 

4. Planet Youth – priebeh projektu a doterajšie výsledky 

5. Rôzne 

6. Diskusia 

7. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedol: Ing. Miloslav Hatala  – podpredseda komisie, neskôr vedenie 

prevzal Mgr. Miloslav Špoták – člen komisie.  

 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Vzhľadom na 

zdravotnú indispozíciu požiadala podpredsedu komisie Ing. Hatalu, aby sa ujal vedenia 

zasadnutia. Podpredseda následne privítal prítomných. Oboznámil komisiu s návrhom 

programu. Nakoľko predkladatelia materiálov v bode č. 3 a v bode č.4 požiadali o stiahnutie 

materiálov z rokovania, uvedené body v predloženom programe sa vypúšťajú, dopĺňa sa bod 

Návrh na prerozdelenie dotácií  v  zmysle výzvy:  Formálne  a  neformálne  vzdelávanie 

a aktivity mládeže. Nikto z členov nemal námietky a zhodli sa na nasledovnej štruktúre 

programu: 

1. Otvorenie 

2. Informácia o výsledkoch zápisu do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

    Nitry na školský rok 2023/2024 

3. Návrh na prerozdelenie dotácií  v  zmysle výzvy:  Formálne  a  neformálne  vzdelávanie 

    a aktivity mládeže 

4. Rôzne 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

 



K bodu 2/ 

Informácia o výsledkoch zápisu do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

Nitry na školský rok 2023/2024 

PaedDr. Orságová informovala o výsledkoch zápisu do materských škôl (Príloha č.1). Zápis 

do materských škôl sa uskutočnil v dňoch 3. – 4.mája 2023.  Materské školy prijali 1663 

žiadostí, z toho 353 detí bolo zapísaných na viacerých materských školách, čo štatisticky 

navýšilo počty zapísaných detí. Mesto má kapacity 818 voľných miest v materských školách. 

Pri prijímaní sa bude postupovať v zmysle legislatívy – prednosť majú deti s povinným 

predprimárnym vzdelávaním, pre ktoré sú VZN určené spádové materské školy, potom sa 

prijímajú deti z obvodu, ktoré dovŕšia do 30.6.2023 vek 3 roky, súrodenci. Musíme prijímať 

aj deti z minority – máme ich po dve deti v škôlkach, aby sme predišli postupnej segregácii – 

sú prijaté do MŠ Rázusova, MŠ Štefánikova, MŠ Staromlynská, ZŠ s MŠ Novozámocká, MŠ 

Belopotockého, aj do materských škôl na Klokočine. V týchto prípadoch je na zodpovednosti 

rodiča, či si bude plniť svoju zákonnú povinnosť. Predložené údaje sú len predbežné, po 

skonsolidovaní všetkých počtov predložíme informatívnu správu. 

RNDr. Rácová – informovala sa, ako je to pri zápise do MŠ Staromlynská, nakoľko sa bude 

budova rekonštruovať od 1.septembra. Ako to bolo riešené? 

PaedDr. Orságová – uviedla, že sa ešte do 14.6. uskutoční stretnutie s predsedom VMČ, budú 

náhradné priestory pre vyučovací proces riešiť aj s viceprimátorom, na rekonštrukciu aj iných 

priestorov sa chcú použiť financie z Plánu obnovy a odolnosti. 

Ing. Hatala – zaujímalo ho, či sú umiestnené všetky deti z Nitry.  

PaedDr. Orságová – vyjadrila sa, že všetky deti mesta je možné umiestniť a bude možné 

umiestniť aj mladšie deti z Nitry. 

 

Komisia prijala k materiálu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   Informáciu o výsledkoch zápisu do materských škôl  v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry na školský rok 2023/2024 a  uznesením č.18/2023 – KMŠaV            

b e r i e   n a   v e d o m i e   Informáciu o výsledkoch zápisu do materských  škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na školský rok 2023/2024. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9 ,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 3/ 

Návrh na prerozdelenie dotácií  v  zmysle výzvy:  Formálne  a  neformálne  vzdelávanie     

a aktivity mládeže  

Komisii bol predložený zoznam žiadostí o pridelenie dotácií v zmysle výzvy: Formálne 

a neformálne vzdelávanie a aktivity mládeže (Príloha č.2). Do výzvy sa zapojilo 5 

žiadateľov, suma na prerozdelenie je vo výške  12 000 €. Členom komisie boli zaslané 

podklady – žiadosti žiadateľov, charakteristika projektov, požadovaná výška dotácie a 

v súlade s VZN má komisia rozhodnúť o pridelení bodov jednotlivým projektom, resp. 

o výške pridelenej finančnej dotácie na realizáciu projektu žiadateľa.  

Ing. Hatala – vyzval členov, aby sa pri posudzovaní žiadostí zamerali aj na ich obsah. 

Mgr. Pauličková – uviedla, že po preštudovaní si žiadostí nie je presvedčená o účele výzvy pri 

projekte, ktorý predložila Súkromná stredná odborná škola polytechnická DSA, 

Novozámocká 220, Nitra, ale zámer vie pochopiť. Vie si predstaviť aj workshopy v projekte 

Krajskej knižnice Karola Kmeťka v Nitre, vyzdvihla projekt predložený organizáciou 

BUDÚCNOSŤ, n. o., vie si predstaviť aj zámer jazykovej školy Language Planet Academy, s. 



r. o., IPčko má široký záber – vie si predstaviť jeho podporu, na zváženie je projekt 

súkromnej strednej odbornej školy. 

Mgr. Špoták – vyslovil názor, že projekt súkromnej strednej odbornej školy je jediný projekt 

študentov, je to ich vlastná aktivita, je to výborná aktivita na prepojenie školy a rodičov, 

ostatné projekty považuje za prínosné a napríklad projekt krajskej knižnice je skôr 

vzdelávanie pre rodičov.   

PaedDr. Orságová – priblížila činnosť jazykovej školy  Language Planet Academy, s. r. o. 

v našich materských školách, kde pôsobí a tiež v troch základných školách – ZŠ Fatranská, 

ZŠ Benkova, ZŠ s MŠ Na Hôrke, kde vzdeláva 200 žiakov 1.stupňa po 20 žiakov v skupine. 

Jazyková škola má licenciu vydanú ministerstvom školstva na vyučovanie anglického jazyka 

a má v tom aj úspech. Je sklamaná, že sa prihlásilo tak málo záujemcov, navrhla vyhlásiť aj 

druhú výzvu. 

RNDr. Rácová – uviedla, že predložené žiadosti prekonzultovala s vedúcou odboru školstva, 

je ich málo a otázne je aj použitie peňazí a tiež aj aktivity v projektoch. Vyjadrila sa k žiadosti 

jazykovej školy Language Planet Academy, s. r. o., nakoľko má problém so vstupovaním 

iných subjektov do vyučovacieho procesu. V projekte predloženom jazykovou školu sa 

nenachádzajú konkrétne základné školy a aktivity, ich počet a problém vidí potom aj pri 

vyúčtovaní - ako by to bolo splnené. Navyše vyberá peniaze za vyučovanie angličtiny ?Alebo 

je to bez poplatku? Pri projekte súkromnej strednej odbornej školy sa vie stotožniť s názorom 

pána viceprimátora, že ide o aktivitu študentov, ale má problém s varením gulášu a výškou 

požadovanej dotácie. Projekt organizácie BUDÚCNOSŤ, n. o. spĺňa kvality. Podotkla, že je 

potrebné predkladať kvalitnejšie projekty, tieto sú akoby len prispôsobené výzve. 

Mgr. Špoták – doplnil, že vo výzve je uvedené, že môžu žiadať maximálne 1 000 €. Projekt 

jazykovej školy by však podporil. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že táto jazyková škola na našich materských školách platí 

nájom v zmysle VZN, platí lektorov, teda má náklady. 

RNDr. Rácová – podotkla, že tento projekt bol v minulosti zastavený na materské školy, 

pretože aktivity boli v rámci denného režimu v škôlke a rodičia za to platili. Je to potom 

diskutabilné, či im bude stačiť 1 500 €, ešte bude pýtať od rodičov a nájom im nemôžeme 

odpustiť. Z jej pohľadu je to nedôveryhodné. Otázka je – vypísať druhú výzvu alebo prideliť 

podľa dohody? 

Mgr. Špoták – upozornil, že výzva bola vyhlásená veľmi krátko, keby sa vyhlásila druhá od 

septembra, nestihli by žiadatelia zrealizovať projekt a ešte aj do konca roka vyúčtovať. 

P. Gajdošová – podporila žiadosť súkromnej strednej odbornej školy o dotáciu na ich projekt. 

P. Turba – upozornil, že požadovaná suma na projekt študentov súkromnej strednej odbornej 

školy je veľmi vysoká, odporúča prideliť len 1 500 €. 

Ing. Hatala – navrhol rozdeliť len sumu 5 000 € - každému žiadateľovi prideliť po 1 000 €, 

ostatné financie použiť na možnú druhú výzvu. 

RNDr. Rácová – súhlasila s návrhom, považuje to za kompromis. 

Mgr. Špoták – tiež súhlasil. 

 

Komisia následne prijala uznesenie, na základe ktorého referent pre mládež OŠMaŠ  predloží 

materiál na schválenie mestskému zastupiteľstvu. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  prerozdelenie dotácií v zmysle výzvy: Formálne a neformálne vzdelávanie 

a aktivity a uznesením č.19/2023 – KMŠaV  o d p o r ú č a  Mestskému zastupiteľstvu 

v Nitre  s c h v á l i ť  rozdelenie dotácií v zmysle výzvy: Formálne a neformálne vzdelávanie 

a aktivity mládeže nasledovne  - každému žiadateľovi prideliť dotáciu vo výške 1 000 €, čo 



predstavuje celkovú sumu 5 000 € a zvyšné finančné prostriedky použiť na vyhlásenie novej 

výzvy. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9 ,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Ing. Hatala sa ospravedlnil zo zasadnutia, vo vedení rokovania pokračoval Mgr. Špoták. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne 

 

PaedDr. Orságová – predložila komisii materiál – Návrh na opravy školských budov 

v školskom roku 2022/2023 (Príloha č.3). Obsahoval zoznam investičných akcií materských 

a základných škôl, ktoré boli navrhnuté na realizáciu v školskom roku 2022/2023. 

RNDr. Rácová – upozornila, že sa tam nenachádzajú akcie – oprava veľkej telocvične ZŠ 

Beethovenova a aspoň údržba kuchyne ZŠ Topoľová, sú to závažné akcie, ktoré sa objavili aj 

v rozpočtových opatreniach na mestskom zastupiteľstve – navrhla dostať sa na hranicu pod 

300 tisíc €, ostatné ešte použiť. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že sú to len aktualizované údaje. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že 100 tisíc € bolo uvoľnených na tieto dve akcie, preto je 

potrebné tú veľkú telocvičňu ZŠ Beethovenova opraviť. 

Mgr. Špoták – upozornil, že je potrebné pripraviť tieto investičné akcie na 19.6. na zasadnutie 

mestského zastupiteľstva, aby sa mohli prerozdeliť peniaze z úveru. 

RNDr. Rácová – znova upozornila, že na mestskom zastupiteľstve bolo schválené uznesenie, 

ktoré sa potom opravilo – bol tam preklep – bola uvedená malá telocvičňa, ale treba opraviť 

veľkú telocvičňu ZŠ Beethovenova, malá si vyžaduje viac času – najprv sa musí odizolovať 

presakovanie vody zvonka. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že bolo uvedená suma 34 tisíc € na malú telocvičňu a 96  tisíc  € 

na veľkú telocvičňu, malá je zatvorená a veľká sa používa. 

Mgr. Špoták – doplnil, že potrebujeme tieto investičné akcie dať do rozpočtu, lebo keď tam 

budú uvedené a schválené, môžeme začať počas leta obstarávať. 

RNDr. Rácová – informovala sa, ako sa bude riešiť MŠ Staromlynská a kde sa budú deti učiť 

počas rekonštrukcie? 

PaedDr. Orságová – uviedla, že sa to ešte bude riešiť s Ing. Gutom do 14.6.2023. Bude sa to 

financovať z Plánu obnovy a odolnosti, nie je tam spolufinancovanie, preto to nie je uvedené 

v zozname do rozpočtu, ale v rekonštrukcii je zahrnutý aj archív. 

RNDr. Rácová – zaujímalo ju, prečo v zozname nie je zahrnutá požiadavka ZŠ kn. Pribinu na 

opravu priestorov vedľajšej budovy na vyučovanie a ZŠ Benkova na opravu opakujúcich sa 

havárií vodovodného potrubia? Chce sa opýtať, či sú ostatné predložené návrhy také akútne? 

PaedDr. Orságová – podotkla, že doplnila tam akútne požiadavky ZŠ Topoľová, ZŠ 

Škultétyho a ZŠ s MŠ Na Hôrke, ostané uvedené akcie boli vopred dohodnuté. 

RNDr. Rácová – informovala sa, či je tam zahrnuté všetko, čo školy žiadajú? 

PaedDr. Orságová – uviedla, že nie sú tam uvedené všetky požiadavky škôl na opravy, lebo 

by sa to do konca roka nestihlo vysúťažiť. Je potrebné začať tam, kde sú havárie – ZŠ 

Topoľová a ZŠ Nábrežie mládeže.  

RNDr. Rácová – doplnila, že požiadavka ZŠ kn. Pribinu by sa stihla vyriešiť do konca roka, 

preto sa pýta, je tam zaradené všetko, čo školy požadujú a potrebujú? Z pôvodného zoznamu 

vypadli napr. rekonštrukcie školských jedální, výmena vzduchotechniky. Materiál bol zaslaný 

len dnes, je potrebné urobiť ho precízne podľa požiadaviek škôl. Z predchádzajúcich úverov 

školstvo nedostalo nič, nový úver vytvára príležitosť doriešiť dlhotrvajúce problémy 

školských budov. Treba to doplniť. 



PaedDr. Orságová – zdôraznila, že by tam určite doplnila rekonštrukciu kuchyne ZŠ Nábrežie 

mládeže, kde vypadla zo zoznamu projektová dokumentácia. 

Mgr. Špoták – navrhol vziať tento materiál na vedomie, v krátkej dobe ho doplniť 

a odhlasovať doplnený materiál per rollam tak, aby sa mohol predložiť na zasadnutie 

mestského zastupiteľstva 19.6.2023. 

 

Následne komisia prijala uznesenie: 

    

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  materiál Návrh na opravy školských budov v školskom roku 2022/2023 

uznesením č.20/2023 – KMŠaV   b e r i e   n a   v e d o m i e  predložený materiál. Zároveň  

ž i a d a  Odbor školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre doplniť materiál o ďalšie investičné 

akcie a predložiť ho Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie na schválenie formou per rollam. 

  Termín: 13.6.2023 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 8,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 5/ 

Diskusia 

 

Nikto z členov komisie nemal diskusný príspevok. 

 

 

K bodu 6/ 

Záver 

Mgr. Špoták a RNDr. Rácová  - poďakovali prítomným za účasť.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 8.júna 2023 

 

 

Uznesenie č.18/2023 – KMŠaV 
   

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

informáciu o výsledkoch zápisu do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Mesta Nitry na školský rok 2023/2024 

b e r i e   n a   v e d o m i e   

informáciu o výsledkoch zápisu do materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Mesta Nitry na školský rok 2023/2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 8.júna 2023 

 

 

Uznesenie č.19/2023 – KMŠaV 
   

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

prerozdelenie dotácií v zmysle výzvy: Formálne a neformálne vzdelávanie a aktivity 

mládeže 

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

rozdelenie dotácií v zmysle výzvy: Formálne a neformálne vzdelávanie a aktivity 

mládeže nasledovne  - každému žiadateľovi prideliť dotáciu vo výške 1 000 €, čo 

predstavuje celkovú sumu 5 000 € a zvyšné finančné prostriedky použiť na vyhlásenie 

novej výzvy. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 8.júna 2023 

 

 

Uznesenie č.20/2023 – KMŠaV 
   

K bodu: 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

materiál Návrh na opravy školských budov v školskom roku 2022/2023 

b e r i e   n a   v e d o m i e   

predložený materiál.  

Zároveň ž i a d a  Odbor školstva, mládeže a športu MsÚ v Nitre doplniť materiál 

o ďalšie investičné akcie a predložiť ho Komisii Mestského zastupiteľstva v Nitre pre 

mládež, školstvo a vzdelávanie na schválenie formou per rollam. 

  Termín: 13.6.2023 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


